



**MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS  
LA HAYE**

TRAITÉ SUR LES FORCES ARMÉES CONVENTIONNELLES EN EUROPE  
(Paris, le 19 novembre 1990)

Notification conformément à l'article XXII, troisième paragraphe

**COMMUNICATION**

**Royaume-Uni, 07-11-2023**

*(Traduction)*

« [...]. J'ai également l'honneur de vous faire part de la décision du gouvernement du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord de suspendre sa participation au Traité.

La base juridique de cette suspension est le changement fondamental de circonstances survenu suite à la guerre d'agression de la Fédération de Russie contre l'Ukraine et à son retrait du Traité le 7 novembre 2023.

Le Royaume-Uni prie le dépositaire d'informer les États parties au Traité de sa décision. Le Royaume-Uni indique que la suspension prendra effet 30 jours après la date de la présente note. »

La Haye, le 10 novembre 2023

Les notifications dépositaires sont accessibles en ligne sur le site Web du Ministère des Affaires étrangères du Royaume des Pays-Bas, à l'adresse <https://treatydatabase.overheid.nl>

Forces armées conventionnelles en Europe No. 10/2023



**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS  
THE HAGUE**

TREATY ON CONVENTIONAL ARMED FORCES IN EUROPE  
(Paris, 19 November 1990)

Notification in accordance with Article XXII, paragraph 3

**COMMUNICATION**

**United Kingdom, 07-11-2023**

"[...]. I have the further honour to notify you of the decision of the Government of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland to suspend its participation in the Treaty. The legal basis for suspension of the Treaty is the fundamental change of circumstances which has occurred following the Russian Federation's war of aggression against Ukraine and its withdrawal from the Treaty on 7 November 2023. The United Kingdom hereby requests that the Depositary convey its decision to the States Parties to the Treaty. The United Kingdom advises that suspension will take effect 30 days from the date of this notice."

The Hague, 10 November 2023

The Depositary Notifications are accessible on the website of the Ministry of Foreign Affairs of the Kingdom of the Netherlands at <https://treatydatabase.overheid.nl>

Conventional Armed Forces in Europe No. 10/2023